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JEGYZŐKÖNYV 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottságának 2023. február 20-án megtartott soros, nyílt ülésén. 

Jelen voltak a mellékelt jelenléti íven szereplők. 

Móra József elnök köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság 
mind az öt tagja jelen van, a bizottság határozatképes. Tájékoztatta a bizottságot, 
hogy a nyílt ülésen a meghívóban kiküldött 6 anyag kerülne megtárgyalásra, így 
összesen 8 napirendi pont lenne a nyílt ülés keretén belül. 

így a nyílt ülés napirendjeként 
1.)A 4. sorszámmal jelzett előterjesztés: Javaslat a 6/2022. (III.07.) rendelet 

módosítására 
Témafelelős: Balogh Imre 

2.) Az 5. sorszámmal jelzett előterjesztés: Az Önkormányzat adósságot keletkeztető 
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek megállapítása 
Témafelelős: Balogh Imre 

3.) A 6. sorszámmal jelzett előterjesztés: Szentes Város Önkormányzata 2023. évi 
költségvetése 
Témafelelős: Balogh Imre 

3.a) A 6-hoz sorszámmal jelzett előterjesztés: Független könyvvizsgálói jelentés 
Szentes Város Önkormányzata 2023. évi költségvetéséhez 

Témafelelős: Váriné Kádár Margit 
3.b) A Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság véleménye Szentes Város Önkormányzata 

2023. évi költségvetéséről 
Témafelelős: Móra József 

4.) A 8. sorszámmal jelzett előterjesztés: „Az év családja Szentesen" díj alapításáról 
és adományozásának rendjéről szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
Témafelelős: Fekete Csilla 

5.) A 9. sorszámmal jelzett előterjesztés: A születési támogatásról szóló 
önkormányzati rendelet megalkotása 
Témafelelős: Fekete Csilla 

6.) A 11. sorszámmal jelzett előterjesztés: Éves cafeteria keretösszeg jóváhagyása 
Szentes város polgármestere részére 
Témafelelős: Csákné Kis Regina 

Egyebek: 
7.) Pénzügyi tájékoztató - Balogh Imre 
8.) Aktualitások 
tárgyú anyag megtárgyalását javasolta. 

Kérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, illetve egyéb napirendi javaslata. 

A bizottság - 5 igen szavazattal - egyetértett a napirendi javaslattal és a következő 
határozatot hozta: 



4 

13/2023. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: Napirend 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága a nyílt ülés napirendjeként az alábbi tárgyú előterjesztések 
megtárgyalását fogadta el: 
1.) A 4. sorszámmal jelzett előterjesztés: Javaslat a 6/2022. (III.07.) rendelet 

módosítására 
Témafelelős: Balogh Imre 

2.) Az 5. sorszámmal jelzett előterjesztés: Az Önkormányzat adósságot keletkeztető 
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek megállapítása 

Témafelelős: Balogh Imre 
3.) A 6. sorszámmal jelzett előterjesztés: Szentes Város Önkormányzata 2023. évi 

költségvetése 
Témafelelős: Balogh Imre 

3.a) A 6-hoz sorszámmal jelzett előterjesztés: Független könyvvizsgálói jelentés 
Szentes Város Önkormányzata 2023. évi költségvetéséhez 
Témafelelős: Váriné Kádár Margit 

3.b) A Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság véleménye Szentes Város Önkormányzata 
2023. évi költségvetéséről 

Témafelelős: Móra József 
4.) A 8. sorszámmal jelzett előterjesztés: „Az év családja Szentesen" díj alapításáról 

és adományozásának rendjéről szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
Témafelelős: Fekete Csilla 

5.) A 9. sorszámmal jelzett előterjesztés: A születési támogatásról szóló 
önkormányzati rendelet megalkotása 

Témafelelős: Fekete Csilla 
6.) A 11. sorszámmal jelzett előterjesztés: Cafeteria 2023. évi keretösszeg 

jóváhagyása Szentes város polgármestere részére 
Témafelelős: Csákné Kis Regina 

Egyebek: 
7.) Pénzügyi tájékoztató - Balogh Imre 
8.) Aktualitások 

1.) Javaslat a 6/2022. (III.07.) rendelet módosítására (4.) 

Móra József megkérdezte Balogh Imrét, hogy van-e szóbeli kiegészítése. 

Balogh Imre elmondta, hogy a 2022. decemberi képviselő-testületi ülésre nem került 
be a rendeletmódosításba minden kiadási tétel az anyagkiadás határidejére 
tekintettel, viszont igen komoly változások történtek november vége - december 
eleje óta, a jelenlegi módosítási javaslat ezek átvezetését tartalmazza a rendeleten. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. Mivel sem 
kérdés, sem vélemény nem hangzott el, ezért kérte a bizottság tagjait, hogy 
kézfeltartással jelezze, aki a 6/2022. (III.07.) rendelet módosítására vonatkozó 
javaslatot a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 5 igen, a döntés 
egyhangú. 
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A bizottság a 6/2022. (111.07.) rendelet módosítására vonatkozó előterjesztést 
megtárgyalta, és a bizottság - 5 igen szavazattal, egyhangúlag - a 
rendeletmódosítást a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 

14/2023. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: Javaslat a 6/2022. (III.07.) rendelet módosítására (4.) 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága a 6/2022. (III.07.) rendelet módosítására vonatkozó előterjesztést 
megtárgyalta, a bizottság a rendeletmódosítást a Képviselő-testület számára 
elfogadásra javasolja. 

2.) Az Önkormányzat adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségeinek megállapítása (5.) 

Móra József megkérdezte Balogh Imrét, hogy van-e szóbeli kiegészítése. 

Balogh Imre elmondta, hogy az Államháztartási törvény írja elő, hogy a költségvetés 
elfogadása előtt be kell mutatni az esetleges adósságot keletkeztető ügyleteket a 
Képviselő-testületnek a megalapozott döntés meghozatala érdekében. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. Mivel sem 
kérdés, sem vélemény nem hangzott el, ezért kérte a bizottság tagjait, hogy 
kézfeltartással jelezze, aki az önkormányzat adósságot keletkeztető ügyleteiből 
eredő fizetési kötelezettségeinek megállapításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 5 igen, a döntés 
egyhangú. 

A bizottság az Önkormányzat adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségeinek megállapításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, és a bizottság 
- 5 igen szavazattal, egyhangúlag - az előterjesztés határozati javaslatát a 
Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 

15/2023. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: Az Önkormányzat adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek megállapítása (5.) 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága az Önkormányzat adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségeinek megállapításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a bizottság az 
előterjesztés határozati javaslatát a Képviselő-testület számára elfogadásra 
javasolja. 
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3.) Szentes Város Önkormányzata 2023. évi költségvetése (6.) 
3.a) Független könyvvizsgálói jelentés Szentes Város Önkormányzata 2023. évi 

költségvetéséhez (6-hoz) 

Móra József megkérdezte Balogh Imrét, hogy van-e szóbeli kiegészítése. 

Balogh Imre elmondta, hogy lenne egy technikai jellegű javítása, elírás történt az 
anyag 64. oldalán. A 7. § (1) bekezdése téves összeget tartalmaz: a 
sportegyesületek működésének támogatása 2023. évben 20 millió Ft helyett 15 millió 
Ft lenne. Felhívta a Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság figyelmét arra a 2023. évi 
költségvetésben nagyon feszített a bevételi terv: 5-600 millió Ft közötti 
bizonytalansági tényező van benne bevételi oldalon. Kihangsúlyozta, hogy ez 
nagyon komoly, fegyelmezett, szigorú gazdálkodást igényel, hogy ennek az 
esetleges hátrányait megpróbálják kiküszöbölni. Év közben derülhet ki, hogy az 
elmúlt egy-két év gazdasági eseményei hogyan hatottak a helyi vállalkozásokra, 
ezzel arra utalt, hogy az iparűzési adó bevétele eléggé feszítetten van megtervezve. 
Kiemelte, hogy ennek ellenére még itt is plusz bevételekre számít, mert az 
áremelések legalább a vállalkozásoknál pozitív hatást gyakorolnak a bevételekre. 
Kihangsúlyozta, hogy van egy 200 millió Ft-ot meghaladó tétel, amely a minimálbér 
emelkedésének ellentételezését szolgálná, amennyiben a kormány úgy dönt, 
ahogyan a korábbi években is. Jelenleg ugyanúgy ugyanolyan arányban számítanak 
erre a bevételre, mint az elmúlt 2-3 évben. Emellett szóbeli ígéret van az 
Üdülőközpont energiatöbbletét finanszírozó minisztériumi támogatásra, ami 3 
negyedév x 52 millió Ft-ot jelentene. Ez szintén beépítésre került a költségvetésre 
forrás oldalon. Kiadási oldalon működésben minden jogszabályban előírt 
kötelezettséget úgy vettek figyelembe, ahogyan az előírásra került. így 
összességében egy nagyon komoly 900 millió Ft-os tételre van szükség a működés 
finanszírozásához. Kihangsúlyozta, hogy még ez az év talán megoldható, de ez 
hosszú távon nem fenntartható, de egyelőre a 2023-as évet kell végig vinni. 
Kihangsúlyozta azt is, hogy a fentiek miatt borzasztó kevés forrás jutott a 
fejlesztésekre. A döntő részük ezek közül is az, amit beépítésre került a 
költségvetésbe, amire kötelezettségeket vállaltak az elmúlt években, illetve azokhoz 
a támogatásokhoz kapcsolódó fejlesztések, amelyek ellentételezését már leutalták. 
Kiemelte, hogy összességében a fejlesztési igényeknek mindössze kb. 1/3- került be 
a költségvetésbe. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Tímárné Staberecz Terézia dicsérte azt a rengeteg munkát, amivel a költségvetés 
bevételi és kiadási oldalának egyelőségét ki tudták kihozni. Azonban azt is 
kihangsúlyozta, hogy jelentős kockázatokat lát az anyagban. Átnézte a táblázatokat, 
s ami az anyagban benne van kockázati tényező az egyrészt a garantált bérminimum 
emelése miatti kockázat, másrészt az Üdülőközpont 3*52 millió Ft-os támogatása. A 
működési költségvetésben tervezett 132 millió Ft-os tartaléknak nagyon megörült, de 
a 10. sz. mellékletben olvasta, hogy ez mind kötelezettséggel terhelt. Attól viszont 
nagyon meglepődött, hogy általános tartalékot egyáltalán nem tartalmaz az anyag, 
így nincs az önkormányzatnak mozgástere, szerencsés lett volna, ha az 
önkormányzat legalább egy 5-10%-os tartalékot tudott volna képezni. Emellett azt is 
kihangsúlyozta, hogy nagyon kevésnek tartja a fejlesztési támogatást, mert ö 
emlékszik arra, amikor a fejlesztési keret 4-5 milliárd Ft volt. Jelenleg 9,2 milliárd Ft a 
költségvetés egyenlege, beleértve a működést és a fejlesztést, azonban a 
költségvetés egyensúlyát úgy sikerült most elérni, hogy az előző évről áthoztak 1,9 
milliárd Ft-ot, amiből csaknem 1 milliárd a fejlesztésből került át a működésbe. 
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Felhívta a figyelmet arra, hogy bármilyen változás történik, a szükséges lépéseket 
azonnal tegye meg az önkormányzat, mert a költségvetésben most nagyon sok a 
bizonytalanság. 

Móra József megkérdezte Váriné Kádár Margit könyvvizsgálót, hogy van-e szóbeli 
kiegészítése a 6-hoz megjelölésű anyagához. 

Váriné Kádár Margit elmondta, hogy az írott anyagban is olvasható, de Balogh Imre 
irodavezető és Tímárné Stabereczz Terézia pénzügyi bizottsági tag is kihangsúlyozta 
mindazt, amit ő is szeretett volna elmondani, vagyis azt, hogy az anyag kockázatokat 
tartalmaz. Az anyag mindenek mellett a jogszabályoknak megfelel. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése, véleménye. Mivel 
további kérdés, vélemény nem hangzott el, ezért kérte a bizottság tagjait, hogy 
kézfeltartással jelezze, aki az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 
rendelettervezetet a független könyvvizsgálói jelentéssel együtt a Képviselő-testület 
számára elfogadásra javasolja. 5 igen, a döntés egyhangú. 

A bizottság az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelettervezetet a 
független könyvvizsgálói jelentéssel együtt megtárgyalta, és a bizottság - 5 igen 
szavazattal, egyhangúlag - a rendelettervezetet a Képviselő-testület számára 
elfogadásra javasolja. 

16/2020. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: Szentes Város Önkormányzata 2023. évi költségvetése (6.) 

Független könyvvizsgálói jelentés (6-hoz.) 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló előterjesztést a 
független könyvvizsgálói jelentéssel együtt megtárgyalta, a bizottság a 
rendelettervezetet a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 

Móra József elmondta, hogy az Államháztartási törvény előírja, hogy a Pénzügyi és 
Tulajdonosi Bizottságnak véleményeznie kell a költségvetést. Előzetesen kiküldésre 
került a bizottsági véleménytervezet. Kérte a bizottság tagjait, hogy ha ezzel 
kapcsolatban van valakinek változtatási igénye, akkor most tegye azt meg. 
Amennyiben nincs, akkor ezzel a határozattal javasolnák a Képviselő-testületnek a 
költségvetési rendelet elfogadását. Kérte a bizottság tagjait, hogy aki az 
Önkormányzat 2023. évi költségvetésének pénzügyi bizottsági véleményezését a 
Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja, kézfeltartással jelezze. 5 igen, a 
döntés egyhangú. 

A bizottság az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének pénzügyi bizottsági 
véleményezését megtárgyalta, és a bizottság - 5 igen szavazattal, egyhangúlag - az 
előterjesztés határozati javaslatát a Képviselő-testület számára elfogadásra 
javasolja. 
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17/2020. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: Szentes Város Önkormányzata 2023. évi költségvetésének 

véleményezése 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága megtárgyalta az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet 
tervezetet. 

1. A Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság a szerzett tapasztalatokra és a rendelet 
tervezetben foglaltakra, illetve az elhangzott véleményekre alapozva javasolja a 
rendelet-tervezetet elfogadásra. 

2. Megállapítja a Bizottság, hogy a működési költségvetés egyensúlyát nagy 
erőfeszítések árán sikerült biztosítani, ami a végrehajtásban kockázatokat is 
jelenthet. A feladatok ellátásához javasolt előirányzatok a jogszabályokban előírt 
személyi feltételek, valamint a közüzemi díjak fedezetét teljes körűen biztosítják. 

3. A Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság szükségesnek tartja a felvállalt feladatok, 
az intézményszerkezet folyamatos vizsgálatát annak érdekében, hogy a források 
folyamatos szűkülése mellett a működtetés zavartalanságát biztosítani lehessen. 

4. A Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság az Önkormányzat 2023. évi költségvetési 
rendelet-tervezetében szereplő feladatokon túl, újabb feladatok megvalósítására 
csak a forrás megjelölésével lát lehetőséget. 

5. A Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság szükségesnek tartja energia megtakarítást 
eredményező beruházási hitel felvételének megfontolását. 

4.) „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának rendjéről 
szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8.) 

Móra József megkérdezte Lencséné Szalontai Máriát, hogy van-e szóbeli 
kiegészítése. 

Lencséné Szalontai Máriának nem volt szóbeli kiegészítése. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Bujdosó Tamás Károly azt vetette fel, hogy hasonló díj már volt az elmúlt 
időszakban a városban, azonban az kudarcot vallott. Olyan emlékei vannak erről, 
hogy egy család jelölt egy másikat és mivel nem volt másik jelölt, oda kellett adni 
nekik a díjat. Arra kérdezett rá, hogy van-e ennek létjogosultsága, mivel álláspontja 
szerint már most is nagyon sok kitüntetést, díjat és elismerést adományoz a város, 
olyannyira, hogy kis túlzással több lesz lassan a kitüntetett, mint a nem kitüntetett 
polgár. 

Lencséné Szalontai Máriának igazat adott Bujdosó Tamás Károlynak, 2013-ban 
valóban már volt ugyanez a díj, és a fent elmondott okokra hivatkozva döntött úgy a 
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Képviselő-testület, hogy megszünteti, hiszen érdektelenség miatt nem volt neki 
létjogosultsága, az utolsó évben valóban egyetlen családot terjesztettek fel a díjra. 
Emiatt ekkor a Képviselő-testület nem is osztotta ki a díjat, hiszen azzal az egy 
családdal szemben méltánytalan lett volna, ugyanis az már nem lett volna verseny. 
Jelenleg Pásztor Antal képviselő javaslatára került ismét a Képviselő-testület elé a díj 
alapításáról szóló előterjesztés. A régi díj adományozásának feltételein nem is 
változtattak, mert álláspontja szerint anno megfelelően kidolgozták, hogy minek a 
mentén kellene ezt megállapítani. Anno is az volt a gond, hogy ha valamit példaként 
állítanak, akkor hitelesebb lett volna év közben megismerni a családot, az emberek 
találkozhattak volna velük, de akkor ez sem történt meg. Most a Képviselő-testületre 
bízzák annak a megítélését, hogy valóban szükségét látja-e ennek a díjnak a 
bevezetését. 

Móra József kihangsúlyozta, hogy a Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság csak azért 
tárgyalja ezt az előterjesztést, mert a rendelet 3. §-a tartalmaz anyagi kötelezettséget 
is. Elmondta, hogy ezek a kötelezettségek a költségvetésbe beépítésre kerültek, 
teljesíthetőek. Véleménye szerint a rendelet többi részével másik bizottságnak a 
tisztsége foglalkozni és dönteni. Megkérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése, 
véleménye. Mivel további kérdés, vélemény nem hangzott el, ezért kérte a bizottság 
tagjait, hogy kézfeltartással jelezze, aki a „Az év családja Szentesen" díj alapításáról 
és adományozásának rendjéről szóló előterjesztés határozati javaslatát a Képviselő-
testület számára elfogadásra javasolja. 4 igen (Móra József, Szűcs György, Tímárné 
Staberecz Terézia és Tóth Ernő) és 1 tartózkodás (Bujdosó Tamás Károly). 

A bizottság a „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának 
rendjéről szóló önkormányzati rendelettervezetet megtárgyalta, és a bizottság - 4 
igen szavazattal (Móra József, Szűcs György, Tímárné Staberecz Terézia és Tóth 
Ernő) és 1 tartózkodással (Bujdosó Tamás Károly) - a rendelettervezetet a 
Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 

18/2023. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának 

rendjéről szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8.) 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának 
rendjéről szóló önkormányzati rendelettervezetet megtárgyalta, a bizottság a 
rendelettervezetet a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 

5.) A születési támogatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8.) 

Móra József megkérdezte Lencséné Szalontai Máriát, hogy van-e szóbeli 
kiegészítése. 

Lencséné Szalontai Mária elmondta, hogy más önkormányzatokhoz hasonlóan 
Szentes Város Önkormányzata is szeretné az újszülötteket megsegíteni, ezért 
készült ez a rendelettervezet. Kiemelte, hogy ebben a rendeletben van egy csavar, 
mégpedig az, hogy szociális feltételt tettek bele annak érdekében, hogy ezt 
támogatásként meg tudják állapítani, hogy az önkormányzatnak ne kelljen még 
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járulékot is fizetnie a kifizetett díj után. Kicsivel több munkája lesz ezzel a szociális 
irodának, de megéri a befektetett munka. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Bujdosó Tamás Károly arra kérdezett rá, hogy ez a gyakorlatban azt jelenti, hogy 
az a család nem fog kapni támogatást, akinek az átlagnál magasabb jövedelme van. 

Lencséné Szalontai Mária elmondta, hogy a szociális vetítési alap 8x-osát tették 
bele, ami jelenleg 228.000 Ft egy főre jutó jövedelmet jelent, de visszahivatkoznak a 
szociális rendeletre, amiben az van benne, hogy természetesen ettől méltányossági 
alapon el lehet térni. Ezt a részt pont azért tették bele a rendeletbe, hogy lehetőség 
szerint senkit ne kelljen elutasítaniuk emiatt. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése, véleménye. 

Tímárné Staberecz Terézia adótanácsadóként pont arra szeretett volna rákérdezni, 
hogy hogyan szeretnék lekezelni ezt az adóköteles jövedelmet. 

Lencséné Szalontai Mária kiemelte, hogy akkor lenne adóköteles jövedelem, ha 
nem segélyként adnák a támogatást. 

Móra József zárójelesen annyit jegyzett meg, hogy az lenne a legszerencsésebb, 
hogyha a továbbiakban is születhetnének Szentesen a szentesi újszülöttek. 
Kiemelte, hogy az önkormányzat nem mond le senkiről, a szentesieket 
mindenképpen támogatni szeretnék. Megkérdezte, hogy van-e még valakinek 
kérdése, véleménye. Mivel további kérdés, vélemény nem hangzott el, ezért kérte a 
bizottság tagjait, hogy kézfeltartással jelezze, aki a születési támogatásról szóló 
rendelettervezetet a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 5 igen, a 
döntés egyhangú. 

A bizottság a születési támogatásról szóló önkormányzati rendelettervezetet 
megtárgyalta, és a bizottság - 5 igen szavazattal, egyhangúlag - a 
rendelettervezetet a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja. 

19/2023. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: A születési támogatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8.) 

HATÁROZAT 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága a születési támogatásról szóló önkormányzati rendelettervezetet 
megtárgyalta, a bizottság a rendelettervezetet a Képviselő-testület számára 
elfogadásra javasolja. 

6.) Cafeteria 2023. évi keretösszeg jóváhagyása Szentes város polgármestere 
részére (11.) 

Móra József megkérdezte Csákné Kis Reginát, hogy van-e szóbeli kiegészítése. 

Csákné Kis Reginának nem volt szóbeli kiegészíteni valója. 
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Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Tímárné Staberecz Terézia változtatást szeretett volna javasolni az előterjesztés 
kapcsán. Előzetes tájékozódott, így tudta, hogy 2011. óta ez a 200.000 Ft 
ugyanekkora összegű. Valahol el kellene kezdeni az emelést, hiszen most 2023 van, 
ez az összeg nem változott 2011 óta. Változott az adótörvény, ami 
közalkalmazottaknál is 450.000 Ft-ra emelte fel a kedvezményes feltételekkel adható 
cafeteria keretet. A 200.000 Ft nettóban kb. 150.000 Ft-ot jelent. Tisztában van vele, 
hogy a szabályzat szerint ez összhangban van az intézményi dolgozók cafeteria 
támogatásával. A cafeteria elemeknek nagyon kedvezően van meghatározva az 
adózási hatása, sokkal kevesebb adót kell fizetni, mintha ez az összeget bérben 
fizetnék ki. A bér után 46,5%-a járulékot kell fizetni, itt pedig vagy 33,04%-ot vagy 
28%-ot, emiatt a nettóban jelentős eltérés lehet. Ha 9%-ot emelnének, mint ahogyan 
a közalkalmazotti bértáblát is ennyivel tervezik emelni, akkor kb. 5 millió Ft-os 
költségvonzata lenne az emelésnek a költségvetésben, mint ahogyan Balogh Imre 
irodavezetőnél tájékozódott erről a kérdésről. A közalkalmazottak 4500 Ft-ot kapnak 
havonta, nekik is javasolta megemelni a juttatásukat 9%-kal. Kihangsúlyozta azt is, 
hogy az emelés forrását nem tudja megjelölni, hiszen eredetileg ezt a tartalékban 
kereste volna. Tájékoztatta a bizottságot arról is, hogy megnézte a személyi 
jövedelemadótörvényt, s visszamenőleges hatállyal is meg lehet emelni 
adómentesen a cafeteriát. Az lenne a kiegészítése a jelen előterjesztéshez, hogy ha 
az önkormányzatnak lesz erre anyagi lehetősége, akkor félévkor vagy év végén 
emeljék meg visszamenőlegesen valamennyi dolgozó részére a cafeteriát. 

Móra József indítványozta a határozati javaslatot módosítani. Aggályát fejezte ki, 
hogy ezt ebben az előterjesztésben nem lehet kezelni, hiszen jelen előterjesztés a 
polgármester caferetia juttatásáról szól, a módosítás viszont az összes dolgozót 
érintené. A határozati javaslat kiegészítését javasolta azzal, hogy a félévi 2023. I. 
féléves beszámolója adatainak ismeretében ezen összeg emelését javasolja 
előirányozni mind Szentes város polgármestere, mind az önkormányzat azon 
munkavállalói részére, akik jelenleg is cafeteria juttatásban részesülnek. Kérte a 
bizottság tagjait, hogy kézfeltartással jelezze, aki támogatja a határozati javaslat 
kiegészítését. 5 igen, a döntés egyhangú. Megkérdezte, hogy van-e valakinek még 
kérdése, véleménye. Mivel további kérdés, vélemény nem hangzott el, ezért kérte a 
bizottság tagjait, hogy kézfeltartással jelezze, aki a „Cafeteria 2023. évi keretösszeg 
jóváhagyása Szentes város polgármestere részére" tárgyú előterjesztés határozati 
javaslatát a szóban elhangzott kiegészítéssel a Képviselő-testület számára 
elfogadásra javasolja. 5 igen, a döntés egyhangú. 

A bizottság a „Cafeteria 2023. évi keretösszeg jóváhagyása Szentes város 
polgármestere részére" tárgyú előterjesztést megtárgyalta, és a bizottság - 5 igen 
szavazattal, egyhangúlag - az előterjesztés határozati javaslatát Képviselő-testület 
számára elfogadásra javasolja azzal a kiegészítéssel, hogy Szentes Város 
Önkormányzata 2023. I. féléves beszámolója adatainak ismeretében ezen összeg 
emelését javasolja előirányozni mind Szentes város polgármestere, mind az 
önkormányzat azon munkavállalói részére, akik jelenleg is cafeteria juttatásban 
részesülnek. 

20/2023. (II.20.) PüT. Biz. 
Tárgy: Cafeteria 2023. évi keretösszeg jóváhagyása Szentes város 

polgármestere részére (11.) 

HATÁROZAT 
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Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Pénzügyi és Tulajdonosi 
Bizottsága a „Cafeteria éves keretösszeg jóváhagyása Szentes város polgármestere 
részére" tárgyú előterjesztést megtárgyalta, a bizottság az előterjesztés határozati 
javaslatát a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolja azzal a 
kiegészítéssel, hogy Szentes Város Önkormányzata 2023. I. féléves 
beszámolója adatainak ismeretében ezen összeg emelését javasolja 
előirányozni mind Szentes város polgármestere, mind az önkormányzat azon 
munkavállalói részére, akik jelenleg is cafeteria juttatásban részesülnek. 

Egyebek: 

4.) Pénzügyi tájékoztató 

Móra József kérte Balogh Imrét, hogy tájékoztassa a bizottságot az önkormányzat 
jelenlegi pénzügyi helyzetéről. 

Balogh Imre elmondta, hogy az előző üléshez képest nincs változás, a 
betételhelyezés egyelőre folyamatos, reményét fejezte ki, hogy az is marad, hiszen 
hamarosan ideér március 15-e, az adófizetés határideje, amivel az önkormányzat 
likviditása még stabilabb lesz. 

Móra József megköszönte a tájékoztatást. Megkérdezte, hogy van-e valakinek 
kérdése. Mivel sem kérdés, sem vélemény nem hangzott el, ezért kérte a bizottság 
tagjait, hogy kézfeltartással jelezze, aki a pénzügyi beszámolót tudomásul veszi. 

A bizottság tudomásul vette a pénzügyi tájékoztatót. 

5.) Aktualitások 

Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye, tárnája ezen 
napirendi ponton belül. 

Tímárné Staberecz Terézia elmondta, hogy csatlakozni szeretne Bujdosó Tamás 
Károly interpellációjához, amely az iparűzési adó mentesség eltörlésével volt 
kapcsolatos. Kihangsúlyozta, hogy a napokban még azt hallotta a Szentes TV-ben 
egy adótanácsadó nyilatkozatában, hogy 2,5 millió Ft bevételig adómentességet 
élveznek a helyi iparűzési adófizetés alól a kisvállalkozók. Aggályosnak tartotta, hogy 
sem a szakmabéliek, sem az adózók nem tudnak az iparűzési adó mentesség 
eltörlésével kapcsolatos változásról. Azon kisvállalkozók idei helyi iparűzési 
adófizetéséből, akiknek 1,8 millió Ft alatti adóalapja van, plusz 20 millió Ft bevétele 
származik a városnak. Eltörlésre került az adómentesség, ő is kérte az adóirodától, 
hogy ennek nagyobb publikációja és szélesebb körű tájékoztatása legyen. Emellett 
fontosnak tartotta volna arról is a tájékoztatást, hogy a tavalyi 1%-kal szemben ismét 
2% helyi iparűzési adót kell mindenkinek fizetni. 

Móra Józsefezt annyiban pontosította, hogy az mindig is 2% volt, csak az elmúlt két 
évben kaptak a kis- és középvállalkozók annyi segítséget, hogy a helyi iparűzési 
adójuknak csak a felét kellett megfizetniük a veszélyhelyzet miatt. Kiemelte, hogy ez 
azonban központi változtatás volt, nem önkormányzati hatáskörű. Azt is 
kihangsúlyozta, hogy a Délmagyarország, amikor beszámolt a képviselő-testületi 
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ülésről, megírta az iparűzési adó mentesség eltörlésével kapcsolatos változást nem 
túl jóhangulatúan. Emellett az önkormányzat honlapja is egyértelműen tartalmazza a 
rendeletmódosítást. Sajnálatát fejezte ki azon adótanácsadók felé, akik ezeket a 
forrásokat nem ismerik és nem olvassák. 

Tímárné Staberecz Terézia szerint nem az adótanácsadókat kell sajnálni, hanem az 
adózókat, mert nincs tudomásuk a változásról. 

Móra József szerint viszont az adózók arról tudnak, amit az adótanácsadók 
mondanak nekik. Tapasztalata szerint sok vállalkozót ez nem is érdekel, ezeket a 
dolgokat teljesen rábízzák a könyvelőkre. 

Tímárné Staberecz Terézia szerint jelentős változások történtek a helyi adóban, 
megszűnt a KATA-adózás lehetősége, kedvezőbb adóalapok vannak, s tudomása 
szerint a többi önkormányzat adóirodája tájékoztatta az ügyfeleit ezekről a 
változásokról. Szerinte joguk lenne mondjuk negyedévente tájékoztatást kapni a 
változásokról, mert a város vállalkozói fizettek be 2 milliárd forintot a város 
költségvetésébe. 

Móra József elmondta, hogy ezek a dolgok negyedévente nem változnak, mert 
évente csak egyszer lehet változtatni rajtuk. 

Tímárné Staberecz Terézia elmondta, hogy most viszont jelentős változások voltak. 
Balogh Imre is kiemelte, hogy várja már a március 15-i adóelőlegbefizetéseket, majd 
pedig a májusi bevallásokat. 

Móra József elmondta, hogy ezt a kérést a jegyzői irodának kellene az adóiroda felé 
tolmácsolni. 

Dr. Sztantics Csaba elmondta, hogy Tímárné Staberecz Terézia azzal kezdte a 
hozzászólását, hogy csatlakozni szeretne Bujdosó Tamás Károly legutóbbi 
képviselő-testületi ülésen elhangzott interpellációjához, amelyben képviselő úr azt 
kérte, hogy a helyi adókról szóló változásról egy hírlevélben tájékoztassák a 
vállalkozókat. Ezt természetesen továbbítani fogják az adóiroda felé, valamint ezt a 
jegyzőkönyv is tartalmazni fogja, s majd az adóiroda megteszi a szükséges 
lépéseket. 

Tímárné Staberecz Terézia véleménye szerint a megye legjobb adóirodája a 
szentesi, nagyon együttműködőek, mindig segítőkészek, mindig lehet tőlük kérdezni 
akár e-mailen, akár telefonon, azonban az általános tájékoztatást erről a jelentős 
változásról most nem történt meg. 

Móra József megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. Mivel sem 
kérdés, sem vélemény nem hangzott el, ezért a nyílt ülést bezárta. 

K. m. f. 

a Pénzügy ottság 
elnöke 

Szűcs György 
a Pénzügyi és Tulajdonosi Bizottság 

tagja 


